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Basketbal

Moc se těšíme na plnou Královku, říká Vyoralová před blížícím se Final Four
...Tereza Vyoralová se těší na blížící se Final Four Evropské ligy a věří, že by mohla s USK Praha navázat v domácím prostředí na osm let staré
vítězství. Devětadvacetiletá rozehrávačka je jedinou hráčkou v týmu trenérky Natálie Hejkové, jež historický triumf v roce 2015 zažila. V rozhovoru na...
sport.iDNES.cz | 05.04.2023 | rubrika: Basket | autor: ČTK, iDNES.cz | URL

Parasport

Nejlepším sportovcem Českého paralympijského výboru je Petráček
Arnošt Petráček zvítězil za minulý rok v Cenách Českého paralympijského výboru, jak se nově jmenuje anketa oceňující nejlepší handicapované
sportovce.

Jedenatřicetiletý plavec se loni stal mistrem světa na 50 metrů znak a v téže disciplíně přidal také triumf na Světovém poháru v...
sport.iDNES.cz | 05.04.2023 | rubrika: Olympismus | autor: iDNES.cz, ČTK | URL
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Plavání

Češi řádili v Eindhovenu, Franta a Procházka mají rekord, Gracík s Horskou limit pro MS! Vytvořeno: 10.
duben 2023
...malý český festival se proměnily skvěle obsazené tradiční jarní závody Swim Meet v Eindhovenu.

Tomáš Franta s Romanem Procházkou překonali české rekordy a Daniel Gracík s Kristýnou Horskou se mohou radovat z A limitu pro mistrovství
světa ve Fukuoce. Český tým si připsal celkem 36...
czechswimming.cz | 10.04.2023 | URL

Triatlon

Znovu se dostala mezi nejlepší. Deváté místo je super, říká Kuříková
...ve svém druhém letošním startu na Arena Games se Petra Kuříková dokázala probít do nejlepší desítky. V Londýně, kde se z vítězství radovali Britka
Beth Potterová a Ital Nicolo Strada, obsadila česká reprezentantka deváté místo. V celkovém pořadí mistrovství světa v esports triatlonu jí patří desátá...
denik.cz | 09.04.2023 | rubrika: Ostatní sporty | autor: Milan Novotný | URL

Plné znění

Basketbal

Moc se těšíme na plnou Královku, říká Vyoralová před blížícím se Final Four
sport.iDNES.cz | 05.04.2023 | rubrika: Basket | autor: ČTK, iDNES.cz | URL

Basketbalistka Tereza Vyoralová se těší na blížící se Final Four Evropské ligy a věří, že by mohla s USK Praha navázat v domácím prostředí na osm let
staré vítězství. Devětadvacetiletá rozehrávačka je jedinou hráčkou v týmu trenérky Natálie Hejkové, jež historický triumf v roce 2015 zažila.

V rozhovoru na webu České basketbalové federace řekla, že je již připravená na větší roli a chce se opřít o podporu fanoušků. Final Four se uskuteční v
pražské hale Královka do 14. do 16. dubna.

„Tu sezonu jako takovou si už tolik nepamatuji, ale Final Four si pamatuji dobře. To jsou zážitky, na které se nezapomíná,“ uvedla Vyoralová. „Byla to má
první sezona, takže už je to docela dlouho. Zároveň je to ale můj největší úspěch s USK, takže na to občas vzpomínám,“ doplnila.

České mistryně se letos dostaly do rozhodující fáze díky čtvrtfinálovému vítězství nad Salamancou 2:1 na zápasy. V rozhodujícím duelu porazily doma
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španělského soupeře 74:66. Do Final Four postoupily celkově pošesté a podruhé za sebou. Vloni skončily čtvrté, nyní mohou výsledek i díky přidělenému
pořadatelství vylepšit.

„Moc se těšíme na plnou Královku. Letos byla v celé sezoně velmi slušná účast na euroligové zápasy a proti Salamance to bylo opravdu skvělé,“ podotkla
Vyoralová.

Při dosud jediném triumfu USK v roce 2015 bylo rodačce z Weissenfelsu jednadvacet let a zápasy sledovala ze střídačky. Nyní bude mít větší
zodpovědnost, neboť plní po Slovince Teje Oblakové roli druhé rozehrávačky.

Tereza Vyoralová (vlevo) z USK Praha atakuje koš Jekatěrinburgu, nahání ji Brittney Grinerová.

„Tlak domácího prostředí nevnímám. Hraje se mi lépe, když přijde plná hala,“ řekla Vyoralová. „Ani tolik nevnímám, když hrajeme na palubovce soupeře.
Teď jsme hrály v Salamance, kde bylo plno, byla tam skvělá atmosféra a v tom chce hrát každý. Nervózní nejsem a jako tým si to vždycky užíváme,“
líčila česká reprezentantka.

USK vyzve v semifinále turecký Mersin, který ovládl základní skupinu B a v boji o Final Four vyřadil francouzské Bourges. Druhou dvojici tvoří Fenerbahce
Istanbul a italské Schio.

„Turecká liga je hodně speciální, že když tým nic neuhraje v základní části, tak začne vyhazovat hráčky a úplně se to mění. Mersin je ale kvalitní od
začátku sezóny, vede domácí ligu a má hodně hvězd, takže si na ně musíme dát pozor. Bude to hodně těžký zápas a určitě ne o padesát jako naposledy,“
připomněla Vyoralová vzájemný duel z roku 2020, kdy USK vyhrál jasně 109:50.

Oporou Mersinu je americká rozehrávačka Chelsea Grayová, která byla nejužitečnější hráčkou loňského finále WNBA. „Určitě mám z některých hráček
respekt, asi hlavně z těch z WNBA. Musíme k tomu přistupovat zodpovědně. Mersin má opravdu skvělou základní pětku, ale jsou to hráčky jako my a dají
se porazit,“ řekla Vyoralová.

V hledišti podpoří českou reprezentantku také rodiče nebo bratr Tomáš, který hraje ligu za Pardubice. „Myslím, že by měli přijít všichni. Řešila jsem to s
bráchou a myslím, že nehrají, takže se těším, že budou v publiku,“ dodala Vyoralová.

FIBA

FotoGallery:
Zleva Tereza Vyoralová z USK , Yvonne Anderssonová z týmu Tango Bourges, Teja Oblaková z USK.
ČTK

Temi Fagbenleová (uprostřed), Tereza Vyoralová (vlevo) a Teja Oblaková z USK Praha při poradě v zápase s Szekszárdem.
fiba.com

Tereza Vyoralová z USK Praha má radost ze hry.
FIBA

Tereza Vyoralová (vpravo) z USK Praha přihrává, brání ji Leticia Romerová z Valencie.
FIBA

Barbora Wrzesiňski, Teja Oblaková, María Condeová a Tereza Vyoralová (zleva) z USK Praha
FIBA / ZVVZ USK Praha

Tereza Vyoralová (vlevo) z USK Praha v utkání s Rigou
FIBA

Basketbalistky USK Praha se povzbuzují. Zleva Tereza Vyoralová, Alena Hanušová, María Condeová a Brionna Jonesová.
FIBA

Tereza Vyoralová (vlevo) z USK Praha atakuje koš Jekatěrinburgu, nahání ji Brittney Grinerová.
FIBA

Tereza Vyoralová v dresu USK Praha
FIBA

Tereza Vyoralová z USK Praha se rozcvičuje.
FIBA

Parasport

Nejlepším sportovcem Českého paralympijského výboru je Petráček
sport.iDNES.cz | 05.04.2023 | rubrika: Olympismus | autor: iDNES.cz, ČTK | URL

Arnošt Petráček zvítězil za minulý rok v Cenách Českého paralympijského výboru, jak se nově jmenuje anketa oceňující nejlepší handicapované
sportovce.

Jedenatřicetiletý plavec se loni stal mistrem světa na 50 metrů znak a v téže disciplíně přidal také triumf na Světovém poháru v Berlíně. Díky tomu nechal
v anketě za sebou posledního vítěze, lukostřelce Davida Drahonínského, který vyhrál mistrovství Evropy a byl třetí na světovém šampionátu. Výsledky
byly vyhlášeny na dnešním galavečeru v Praze.

Vedle změny názvu se také zúžil počet oceněných. Místo dřívějších deseti se v hlavní kategorii vyhlašovala jen sedmička. Za Petráčkem a Drahonínským
v ní skončil na třetím místě Adam Peška, jenž úspěšně soutěží v boccii. Paralympijský šampion z Tokia 2021 loni získal bronz na mistrovství světa.

Nejlepším kolektivem roku se stali curleři na vozíku, kteří ovládli světový šampionát skupiny B. Díky tomu postoupili do elitní skupiny MS a přiblížili se
účasti na zimních paralympijských hrách v roce 2026.

Objevem roku byla vyhlášena cyklistka Pavlína Vejvodová, která ještě v roce 2014 závodila mezi zdravými. Pak měla autonehodu a k oblíbenému sportu
se vrátila na tricyklu mezi handicapovanými sportovci. Loni debutovala na mezinárodní scéně a na Světovém poháru v Ostende z toho bylo třetí místo v
časovce a triumf v silničním závodě. Pak získala dvě stříbra na ME.

Český paralympijský výbor rovněž ocenil mimořádný sportovní výkon paratriatlonisty Jana Tománka, který se v náročném závodě v americkém St.
George stal potřetí mistrem světa v polovičním Ironmanu.
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Do Síně slávy byla in memoriam uvedena Michaela Hubačová, která byla trasérkou lyžařky Anny Peškové (dříve Kulíškové) na paralympiádě v roce 2010
ve Vancouveru. Společně získaly bronz v superobřím slalomu, což je zatím poslední česká medaile ze zimních paralympiád. V Soči 2014 byla Hubačová
jako trenérka. K Peškové se vrátila poté, co její parťačka absolvovala mateřskou pauzu. Před pěti lety byly v Pchjongčchangu jedenácté v super-G.

Zvláštní ocenění za přínos parasportu získala novinářka Alice Němcová Tejkalová, která se více než dvacet let věnuje sportu handicapovaných.

Ceny Českého paralympijského výboru za rok 2022

1. Arnošt Petráček (plavání), 2.David Drahonínský (lukostřelba), 2. Adam Peška (boccia).

Kolektiv roku: Tým curlingu vozíčkářů (Dana Selnekovičová, Martin Tluk, Milan Bartůněk, Radek Musílek, Jana Břinčilová).

Objev roku: Pavlína Vejvodová (cyklistika).

Mimořádný výkon: Jan Tománek (paratriatlon).

Síň slávy (in memoriam): Michaela Hubačová (alpské lyžování).

Přínos parasportu: Alice Němcová Tejkalová.

Petr Lundák, MF DNES

Plavání

Češi řádili v Eindhovenu, Franta a Procházka mají rekord, Gracík s Horskou limit pro MS! Vytvořeno: 10.
duben 2023
czechswimming.cz | 10.04.2023 | URL

V malý český festival se proměnily skvěle obsazené tradiční jarní závody Swim Meet v Eindhovenu.

Tomáš Franta s Romanem Procházkou překonali české rekordy a Daniel Gracík s Kristýnou Horskou se mohou radovat z A limitu pro mistrovství
světa ve Fukuoce. Český tým si připsal celkem 36 finálových startů, v nichž dosáhl na 15 medailových umístění a 5 vítězství, která si připsali ve dvou
případech Daniel Gracík a po jednom pak Jan Čejka, Ondřej Gemov a Tomáš Franta. 
Znakař Tomáš Franta a kraulař Roman Procházka pokořili v Eindhovenu české rekordy. 
Franta se jako první Čech v historii dostal na trati 50 metrů znak pod hranici 25 sekund, když dosavadní rekord Jana Čejky z MSJ v Budapešti z roku 2019
vylepšil při svém vítězství o 15 setin sekundy na 24.93. Právě Čejka skončil v tomto závodě třetí. 
Procházka zvládl kraulovou padesátku v čase 22.62, čímž o devět setin vymazal po deseti letech z rekordních tabulek Tomáše Plevka a stal se
nejrychlejším českým sprinterem. Procházkovi se navíc podařilo splnit limit na premiérové ME do 23 let v Dublinu. 
V ohrožení se ocitlo i české maximum na 50 metrů motýlek, kterému se výkonem 23.52 přiblížil jeho stávající držitel Daniel Gracík na šest setin sekundy,
což mu přineslo vítězství v závodě a zaplavaný A limit pro světový šampionát. Druhý za ním skončil o 25 setin sekundy zpět další Čech Jan Šefl. Gracík v
Eindhovenu přidal ještě výhru i na motýlové stovce, kterou ovládl v čase 52.58 a splnil tím kritéria pro start na ME do 23 let. 
Limit pro mistrovství světa si na cestu domů zabalila v Eindhovenu i Kristýna Horská na prsové dvoustovce. Do Fukuoky posunul českou rekordmanku
čas 2:26.52, kterým v závodě obsadila 2. příčku. Stejného umístění dosáhla i na poloviční trati výkonem 1:09.01. Na polohové dvoustovce pak
zaznamenala Horská své třetí medailové umístění, když dohmátla na 3. místě v čase 2:16.00. 
Vítězství pro české barvy přidal i Ondřej Gemov v čase 1:57.64 na 200 metrů motýlek, když za svým vlastním českým rekordem zaostal jen o 32 setin
sekundy. 
Výhru bral v Eindhovenu také Jan Čejka, který znakovou dvoustovku zaplaval za 1:58.65 a i on má limit pro ME do 23 let, což dokázal výkonem 55.47 i
na stometrové trati. Na zmíněný šampionát v Dublinu se kvalifikovali na všech prsových tratích Vojtěch Netrh (28.27 / 1:01.26 / 2:14.59), na prsové
padesátce Vojtěch Janeček (27.99), Barbora Janíčková ze třetího místa na 50 metrů znak (28.86), na dlouhé polohovce Michal Judickij (4:19.51) a v
Eindhovenu třetí Sebastian Luňák na 200 metrů motýlek (2:00.36). 
Limity pro své letošní významné akce plnili i junioři. Jana Přibylová naváže na svou loňskou úspěšnou sezónu, když se představí na MEJ v závodech na 50
a 100 metrů prsa. Na kratší z obou tratí si zajistila účast v Bělehradě časem 32.35 a na stovce výkonem 1:10.69. Ondřej Slavík je dokonce o krůček dál,
když jeho čas 24.46 na 50 metrů motýlek znamená zaplavaný limit nejen pro MEJ, ale i pro juniorské mistrovství světa v Netanji. 

Triatlon

Znovu se dostala mezi nejlepší. Deváté místo je super, říká Kuříková
denik.cz | 09.04.2023 | rubrika: Ostatní sporty | autor: Milan Novotný | URL

Také ve svém druhém letošním startu na Arena Games se Petra Kuříková dokázala probít do nejlepší desítky. V Londýně, kde se z vítězství radovali
Britka Beth Potterová a Ital Nicolo Strada, obsadila česká reprezentantka deváté místo. V celkovém pořadí mistrovství světa v esports triatlonu jí patří
desátá příčka.

Třídílný šampionát vyvrcholil o velikonočním víkendu v Londýně, kam se Arena Games přesunuly po vystoupení v kanadském Montrealu a švýcarském
Sursee. Zaplněné tribuny v olympijském London Aquatics Centre sledovaly zatím nejlépe obsazené startovní pole.

Petra Kuříková se do finále probila na druhý pokus.
V něm se závodilo na distancích: 400 metrů plavání, 4 km cyklistiky a 1 km běhu. Plavání probíhalo v padesátimetrovém bazénu, při cyklistice nasedly
závodnice na trenažér, běh absolvovaly na běžeckém páse. Průběžné pořadí diváci sledovali na virtuální platformě Zwift.
Žádná speciální příprava
„Jsem spokojená, že se mi podařilo postoupit do finále, protože program byl poměrně náročný. Absolvovala jsem dohromady sedm startů, takže večer
jsem už cítila únavu. Šla jsem do toho s tím, že jakékoliv další umístění bude bonus. A tak je pro mě deváté místo super,“ uvedla Kuříková v tiskové
zprávě Czech Triathlon Association.

Pochvalovala si, že umístění je ve World Triathlon rankingu dobře hodnocené. „Díky tomu se budu v sezoně snadněji dostávat na startovky všech
triatlonů,“ pokračovala.
„Na závody v esports triatlonu jsem se přitom speciálně nepřipravovala. S trenérem jsme je brali jako dobrý trénink, protože vím, že dvouhodinový
olympijský triatlon mi sedí daleko víc než tyto čtrnáctiminutové super sprinty,“ poznamenala.
Foto:
Petra Kuříková bojuje v cyklistické části esports triatlonu

FotoAuthors:
triatlon.cz
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